



May 27, 2020

Dear Prime Minister and Members of Cabinet,

Re: Support for our Municipalities

Thank you for the broad-ranging initiatives you have launched to assist Canadians through the crippling COVID crisis.

In our letter of April 29, 2020, IDA Canada focused primarily on suggestions to fine-tune the Emergency Commercial Rent Assistance (CECRA) Program. This letter is a follow-up with a reinforce of the Federation of Canadian Municipalities (FCM) requesting direct financial support to municipalities. Most municipalities are becoming logistically and financially challenged. As our cities and towns are the barometer of well-being for our country, it is imperative that they remain resilient. Our municipalities are struggling to deal with the social, financial, practical, daily demands of community and therefore need to be provided with the resources to recover.

As you look to the recovery stage, we wish to reiterate our support for: initiatives which involve all three levels of government, are labour-intensive, training & education-oriented, supportive of arts & culture, and most of all sustainable, supporting new technologies and practices which manage the health of our environment reduce our dependence on oil-based products.

One recommendation, in this vein, is the creation of urban development agreements, the first of which was initiated in Winnipeg [1981-91]. This urban development agreement model engages the intellectual and financial resources of all three levels of government with the private sector and tailors programs to the needs of each community. IDA Canada believes that the new level of collaboration between the federal and provincial governments during the COVID crisis sets the stage for this model to work. It should not be limited to bigger cities, but apply to communities of all sizes, dependent on their ability to enter scalable financial commitments amounting to 1/3 the total cost of agreements tailored to the needs of each community.

We stand ready to work with all in the implementation of programs which address our current situation and those which will kick start recovery.

Yours Sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Judith Veresuk', written in a cursive style.

Judith Veresuk
Chair, IDA Canada
Executive Director, Regina Downtown BID

IDA Canada, a national coalition of the International Downtown Association, represents organizations across the country that manage Canada's business districts, making them vital places in the nation's identity and key centres of economic wealth and social and cultural growth. The National Network of IDA Canada has been created to provide a single voice for business district professionals while sharing best practices, experiences, and the tools to create more vibrant cores in our cities and towns. For more information: www.downtown.org/ida-canada/.



Le 27 mai 2020

Monsieur le Premier ministre et mesdames et messieurs les Ministres,

Objet: Soutien de nos municipalités

Je vous remercie de la vaste gamme de mesures que vous avez adoptées à ce jour pendant cette crise paralysante de la COVID-19.

Dans notre lettre du 29 avril 2020, IDA Canada se concentrait principalement sur des propositions pour améliorer le programme d'Aide d'urgence du Canada pour le loyer commercial (AUCLC). La présente lettre fait suite à cette lettre et vise à réitérer notre appui de la demande de la Fédération canadienne des municipalités de fournir de l'aide financière directe aux municipalités. La plupart des municipalités sont confrontées à d'énormes défis financiers et logistiques. Puisque nos villes et villages sont le baromètre du bien-être du pays, elles doivent à tout prix demeurer résistantes. Nos municipalités luttent pour gérer les exigences sociales, financières, pratiques et quotidiennes de leurs citoyens et doivent pouvoir leur fournir les ressources nécessaires au rétablissement.

Comme vous vous préparez à l'étape de relance, nous tenons à réaffirmer notre soutien des initiatives qui exigent la participation des trois ordres de gouvernement, sont axées sur le travail, la formation et l'éducation, qui soutiennent les arts et la culture et qui sont par-dessus tout durables, privilégiant l'utilisation de nouvelles pratiques et technologies pour veiller à la santé de notre environnement et réduire notre dépendance aux produits pétroliers.

Une de nos recommandations à cette fin est la création d'ententes de développement urbain, la première desquelles a été mise en place à Winnipeg [1981-91]. Ce modèle d'entente de développement urbain exige des engagements intellectuels et financiers des trois ordres de gouvernement et du SEI. Les programmes aux besoins de chaque région. IDA Canada est d'avis que le nouveau niveau de collaboration entre les gouvernements provinciaux et le gouvernement fédéral durant la crise de la COVID-19 a préparé le terrain pour la réussite de ce projet. Nous croyons que cette structure ne doit pas se limiter aux grandes villes, mais s'appliquer aux collectivités de toutes tailles, selon leur capacité de contracter des engagements financiers adaptés à leur taille et équivalant à 1/3 du coût total de l'entente selon les besoins de chaque collectivité.

Nous demeurons prêts à vous aider dans la mise en œuvre des programmes mis en place en situation actuelle et ceux qui viseront à une reprise rapide de notre économie. Pour gérer notre

Je vous prie d'agréer, Monsieur le Premier ministre et mesdames et messieurs les Ministres, l'assurance de ma haute considération.

Cordialement,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Judith Veresuk', written in a cursive style.

Judith Veresuk
La présidente de l'IDA Canada
directrice administrative du Regina Downtown BID

IDA Canada, une coalition nationale de l'International Downtown Association, représente des organisations partout au pays qui gèrent les quartiers d'affaires du Canada, ce qui en fait des lieux essentiels de l'identité nationale et des centres clés de la richesse économique et de la croissance sociale et culturelle. Le Réseau national IDA Canada a été créé pour offrir une voix unique aux professionnels des quartiers d'affaires tout en partageant les meilleures pratiques, les expériences et les outils pour créer des noyaux plus dynamiques dans nos villes et villages. Pour plus d'informations: www.downtown.org/ida-canada/.